
PROTOKÓ£ 
z XVIII sesji Rady Gminy Marciszów 
odbytej w dniu 29 grudnia 2011 roku 

w siedzibie Domu Kultury w Marciszowie 
 
Pocz¹tek obrad sesji godzina 13.00 , zakoñczenia 15.00 
W obradach sesji uczestniczyli pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy , pani Krystyna 
Kwiatkowska Sekretarz Gminy , pani Krystyna Magda Skarbnik Gminy , pan Robert Greb 
mecenas,  pan Jacek Godlewski  autor Studium uwarunkowañ i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Marciszów, radni Powiatu , kierownicy poszczególnych referatów 
Urzêdu Gminy, soùtysi. 
Sesja Rady byùa  nagrywana  przez przedstawiciela mediów kamiennogórskich.  
Ad.1.2. 
Otwarcie obrad sesji. 
Pan Henryk Mazur Przewodnicz¹cy  Rady Gminy Marciszów dokonaù otwarcia obrad sesji 
witaj¹c jej uczestników. 
Zapoznaù z porz¹dkiem obrad sesji , który przedstawia siê nastêpuj¹co :  
1/ Otwarcie obrad sesji. 
2/  Powitanie. 
3/ Stwierdzenie quorum. 
4/ Przyjêcie protokoùu z XVII sesji. 
5/ Informacja Wójta Gminy z prac miêdzy sesjami. 
6/ Sprawozdanie z prac Rady Gminy Marciszów za rok 2012. 
7/ Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej n/t Wieloletniej Prognozy  
    Finansowej Gminy Marciszów na lata 2012-2022. 
8/ Podjêcie uchwaù  w sprawach :  
a/ przyjêcie wieloletnie Prognozy Finansowej Gminy Marciszów na lata 2012-2022, 
b/ zmian w bud¿ecie gminy na 2011 rok, 
c/ okre�lenie wzoru informacji  i deklaracji podatkowych, 
d/ uchwalenia zmiany studium uwarunkowañ i kierunków zagospodarowania  
    przestrzennego  gminy Marciszów. 
9/ BUDÝET GMINY NA 2012 ROK. 
a/ przedstawienie projektu uchwaùy bud¿etowej na 2012 rok wraz z uzasadnieniem  
    Wójta, 
b/ odczytanie opinii komisji i wniosków radnych, 
c/ odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej n/t bud¿etu Gminy Marciszów na  
    2012  rok, 
d/ przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii komisji i wniosków  
    radnych, 
e/ dyskusja i gùosowanie nad poprawkami do projektu uchwaùy bud¿etowej, 
f/ gùosowanie nad  projektem uchwaùy bud¿etowej, 
10/ Interpelacje i zapytania radnych. 
11/ Sprawy ró¿ne. 
12/ Zamkniêcie obrad sesji. 
Przewodnicz¹cy Rady zwróciù siê do radnych z zapytaniem czy s¹ inne propozycje do 
przedstawionego porz¹dku obrad  i zaproponowaù  wyeliminowanie z niego podpunktu 9 �b� i 
�d� w zwi¹zku z nie zgùoszeniem przez radnych wniosków do projektu bud¿etu. 
Uwag do propozycji nie zgùoszono. 
Innych propozycji zmian w porz¹dku obrad nie zgùoszono. 
Poddany pod gùosowanie zmieniony porz¹dek obrad zostaù przyjêty jednogùo�nie. 
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Ad.3. 
Stwierdzenie quorum. 
Na podstawie listy obecno�ci Przewodnicz¹cy Rady Gminy stwierdziù quorum , listy 
obecno�ci radnych i soùtysów stanowi¹ zaù¹cznik nr 1 i 2 do protokoùu. 
Ad.4. 
Przyjêcie protokoùu z pop.sesji 
Przyjêto b/u 
Ad.5. 
Informacja Wójta Gminy z prac miêdzy sesjami. 
Wójt odbyù ponowne spotkania w WZWiK Waùbrzych w sprawie przejêcia sieci 
wodoci¹gowej � wyù¹czenia  z Waùbrzych oraz jej opomiarowania  w celu naliczania przez 
Gminê Marciszów na podstawie umowy ryczaùtowej opùat za wodê w 100% ze Zwi¹zkiem. 
Po czym po okresie póùrocznym Gmina mogùaby przej¹ã sprzeda¿ wody jednak po 
wcze�niejszym uchwaleniu taryf przez Radê Gminy. Ponadto wyst¹pi ze skarg¹ na przewlekùe 
zaùatwianie spraw. 
- odbyù spotkanie z Wójtem Czarnego Boru w sprawie uregulowania granic Sêdzisùawia ,  
  któr¹ proponuje zaùatwiã na sesji w styczniu, po czym wyst¹pi do Premiera  z wnioskiem o  
  ustanowienie  granic,  
- odbyù szkolenie w L¹dku Zdroju w sprawie Ochotniczych Stra¿y Po¿arnych gminnych i  
  powiatowych w celu uaktywnienia Zarz¹du powiatowego i pozyskania �rodków,  
- braù udziaù w konkursie dla dzieci n/t p-po¿, 
- spotkaù siê z przedstawicielami gmin czeskich w celu nawi¹zania wspóùpracy,  
- braù udziaù w spotkaniu we Wrocùawiu n/t dworca PKP po przejêciu dworca przez Gminê, 
- uczestniczyù w wigilii w Szkole w Marciszowie , 
- spotkaù siê z proboszczem w Domanowie w sprawie ustalenia , co jest wùasno�ci¹ ko�cioùa, a    
   co nale¿ y do Gminy , 
- spotkaù siê z PZZK w sprawie dziaùania w ramach dziaùañ kryzysowych,  
- trwaj¹ nadal prace nad oczyszczalni¹ �cieków , które w roku 2012 zostan¹ rozliczone o  
  czym ka¿dy mieszkaniec pisemnie zostanie powiadomiony i  poinformowaù, ¿e w 2013 r  
  zostanie wprowadzony podatek �mieciowy wiêc ka¿dy bêdzie miaù obowi¹zek siê do niego  
  stosowaã. 
Radny Adam Ry¿owski  
Zwróciù siê w sprawie technicznego przekazania wody przez Waùbrzych do Marciszowa 
obawiaj¹c siê wówczas straty dla naszej Gminy. 
W odpowiedzi Wójt poinformowaù, ¿e odbêdzie siê w tej sprawie spotkanie z mieszkañcami 
Marciszowa po nowym roku , natomiast brakuj¹ce studzienki zostan¹ wybudowane.  
Innych zapytañ i uwag do przedstawionych informacji nie zùo¿ono. 
Ad.6. 
Sprawozdanie z prac Rady Gminy Marciszów za rok 2011. 
Sprawozdanie przedstawiù przewodnicz¹cy Rady Gminy , do którego nie wniesiono uwag i 
stanowi zaù¹cznik nr 3 do protokoùu. 
Ad.7. 
Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Marciszów na lata  2012-2022. 
Tre�ã opinii odczytaùa pani Krystyna Magda Skarbnik Gminy do, której uwag nie zgùoszono. 
Ad.8. 
Podjêcie uchwaù  w sprawach :  
- projekt uchwaùy w sprawie : przyjêcie WPF  na lata 2012-2022 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy. 
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Uwag nie zgùoszono. 
Rada w gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy , który stanowi zaù¹cznik nr 4 do 
protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : zmian w uchwale bud¿etowej na rok 2011  
Skarbnik Gminy zapoznaùa ze szczegóùami zmian w bud¿ecie gminy na 2011 rok, odczytuj¹c 
jej tre�ã. 
Do przedstawionych szczegóùów uwag nie zgùoszono. 
Rada w gùosowaniu  jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy , który stanowi zaù¹cznik nr 5 do 
protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : okre�lenia wzoru informacji podatkowych. 
Przewodnicz¹cy Rady odczytaù tre�ã projektu uchwaùy. 
Uwag i zapytañ nie zgùoszono 
Rada w gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy, który stanowi zaù¹cznik nr 6 do 
protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : uchwalenia zmiany studium uwarunkowañ i kierunków  
  zagospodarowania przestrzennego Gminy Marciszów 
Wójt Gminy przypomniaù , ¿e podstaw¹ podjêcia  prac nad zmian¹ studium byùy wnioski  
mieszkañców gminy  oraz wnioski zwi¹zane z lokalizacj¹ realizacja celu publicznego. 
Wprowadzenie powy¿szych zmian spowodowaùo potrzebê opracowania nowej czê�ci studium 
uwarunkowania oraz kierunki zagospodarowania przestrzennego. 
Jest to kontynuacja I etapu do uchwalenia planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Marciszów, który rozpoczêto w poprzedniej kadencji , który nie jest przepisem gminnym, 
dokumentem okre�laj¹cym politykê w zakresie gospodarki przestrzennej.Kierunki rozwoju 
gminy okre�lone w studium stanowiã bêd¹ wytyczne koordynacyjne dla prowadzenia 
dalszych prac planistycznych, w szczególno�ci sporz¹dzenia miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego. 
Zaproponowaù ewentualne pytania zgùaszaã do wspóùautora studium obecnego na sesji. 
Radny Adam Ry¿owski  
Zwróciù siê z zapytaniem kiedy Gmina dopracuje siê nie studium lecz  plan zagospodarowania 
Gminy na , który ju¿ byùy �rodki przeznaczone , ¿eby jak inne gminy plan posiadaã po to ¿eby 
¿adna instytucja nie dyktowaùa warunki zarówno mieszakañcom jak te¿ wójtowi. 
Wójt Gminy w odpowiedzi zwróciù uwagê na fakt, ¿e najpierw musz¹ byã uchwalone zmiany  
studium, co z kolei upowa¿nia do ogùoszenia przetargu i dalszych czynno�ci z tym 
zwi¹zanych i ma nadziejê, ¿e do koñca kadencji uda siê sprawê zakoñczyã. Po za tym 
stwierdziù, ¿e na instytucje pañstwowe nikt nie ma wpùywu jak te¿ zmusiã do czegokolwiek.  
Pan Jacek Godlewski autor opracowanego studium, poinformowaù , ¿e prace potrwaj¹ od 8 do 
9 miesiêcy uwzglêdniaj¹c Naturê 2000 i jak wspomniaù wójt uchwalenie studium otwiera 
dopiero drogê do prowadzenia dalszych czynno�ci.  
Radna Zofia Siudak  
Zwróciùa siê w sprawie braku zaznaczenia w studiu punktów widokowych na terenie gminy. 
Autor w odpowiedzi poinformowaù, ¿e studium jest ogólnym planem zagospodarowania 
Gminy natomiast szczegóùy bêd¹ brane pod uwagê w dalszych pracach.    
Innych zapytañ nie zgùoszono. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy. 
Rada w gùosowaniu  jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy, który stanowi zaù¹cznik nr 7 do  
protokoùu. 
Ad.9. 
Bud¿et Gminy na 2012 rok. 
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Pani Skarbnik Gminy przypomniaùa o przedstawianej na posiedzeniach komisji zmianie w 
bud¿ecie.   
Odczytaùa projekt uchwaùy. 
Do przedstawionego bud¿etu ustosunkowaù siê pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy , który 
zwróciù uwagê  na zwiêkszone wydatki na o�wiatê w stosunku do ubiegùego roku , 
zmniejszonej o 600 tysiêcy  subwencji na 2012 rok, ponadto propozycji  samodzielno�ci 
bibliotek  na co siê nie godzi , zwróciù uwagê na podwy¿kê opùat lokali mieszkalnych na 2,50 
zù, co jest minimum  i je¿eli nie bêdzie ¿adnego zainteresowania ze strony lokatora  to zostan¹ 
zùo¿one wnioski  o eksmisjê. Zaznaczyù, ¿e bud¿et jest  optymalny i z pewno�ci¹ w trakcie 
roku bud¿etowego bêdzie zmieniany  prosi Radê o jego przyjêcie. 
c/ odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedùo¿onym przez Wójta  
   Gminy  bud¿ecie na 2012 rok. 
Tre�ã opinii odczytaùa pani Krystyna Magda Skarbnik Gminy. 
e/ dyskusja i gùosowanie nad poprawkami do projektu uchwaùy bud¿etowej. 
Radny Adam Ry¿owski  
Ustosunkowuj¹c siê do obecnej sytuacji w kraju stwierdziù, ¿e nie ma innej mo¿liwo�ci jak  
ci¹gle zmiany w przedstawionym bud¿ecie na 2012 rok o czym ju¿ trzeba mówiã i my�leã. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù projekt bud¿etu  
Innych uwag nie zgùoszono. 
Rada Gminy w gùosowaniu 14 gùosami �za� przyjêciem bud¿etu , 1 gùosem �przeciwnym � 0  
gùosów wstrzymuj¹cych przyjêùa bud¿et gminy na rok 2012. 
Ad.9. 
Interpelacje i zapytania radnych 
Radna  Danuta Wojtas 
Zwróciùa siê z zapytaniem kiedy zostanie powoùana Komisja Zdrowia  zgodnie z sugestiami 
jakie miaùy miejsce podczas spotkania n/t wspóùpracy na linii Powiatowe Centrum Zdrowia � 
Gmina Marciszów.  
Przewodnicz¹cy Rady Gminy w odpowiedzi poinformowaù, ¿e sprawa tej komisji bêdzie 
rozpatrywana  w styczniu. 
Wójt Gminy w zwi¹zku z obecn¹ sytuacj¹ tj. powstania Przychodni Rodzinnej Spóùki jako 
spóùki  z o.o. w Marciszowie proponuje dora¿nie zwoùywanie Rady Gminy w momencie 
kiedy bêdzie taka potrzeba. 
Radny Andrzej Mitczak  
Zwróciù siê w sprawie wodoci¹gu w Ciechanowicach wskazuj¹c na brak w bud¿ecie zapisu , 
który miaù siê znaleêã w miesi¹cu lipcu 2011.Miaùy ju¿ byã wykonywane pierwsze roboty 
tym czasem wszystko siê przesuwa na 2012 rok , a pùatno�ã na 2013 roku.  
Wójt Gminy przypomniaù, ¿e jest zùo¿ony wniosek i sprawa jest kontynuowana przybli¿yù 
szczegóùy sprawy. Ponadto przedstawiù aktualn¹ sytuacjê odno�nie przyù¹czania siê 
mieszkañców do wodoci¹gów podaj¹c za  przykùad Úwidnik gdzie tylko 16 osób siê 
przyù¹czyùo , co mo¿e groziã zwrotem dotacji otrzymanej przez Gminê. 
Radny Adam Ry¿owski  
Zwróciù siê  do radnych Powiatu w sprawie rozwi¹zania problemu  od�nie¿ania krzy¿ówek , 
poniewa¿  brak jest od�nie¿ania dróg gminnych , przy od�nie¿aniu dróg powiatowych. 
Wójt Gminy poinformowaù , ¿e odbêdzie siê spotkanie z panem Jarosùawem Gêborysem 
czùonkiem Zarz¹du Powiatu zajmuj¹cy siê drogami i panem Markiem Banasiem 
kierownikiem referatu inwestycji i infrastruktury technicznej Urzêdu Gminy w sprawie 
od�nie¿ania.  
Innych interpelacji i zapytañ nie zgùoszono. 
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Ad.10. 
Sprawy ró¿ne 
Pani Ewa Sawicz dyrektor Zespoùu Szkóù w Marciszowie  
Podziêkowaùa za bardzo dobr¹ wspóùpracê Radom Soùeckim  i wsparcie Samorz¹du  i 
odczytaùa tre�ã podziêkowania  Soùectwu Wie�ciszowice i Soùectwu Marciszów za wsparcie 
gimnazjalnej �wietlicy oraz zaprosiùa wszystkich na XX finaù Wielkiej Orkiestry Úwi¹tecznej 
Pomocy. 
Soùtys Nadgórnika Radosùaw Urbañski 
Zwróciù siê do przedstawicieli Starostwa wskazuj¹c na brak wzajemnego porozumienia w 
sprawach od�nie¿ania. 
Stwierdziù ponadto, ¿e zakupiony przez Urz¹d Gminy sprzêt do od�nie¿ania nie bêdzie w 
stanie nale¿ycie od�nie¿yã. 
Wójt Gminy w odpowiedzi stwierdziù, ¿e nigdy drogi nie bêd¹ caùkowicie czarne tym 
bardziej, ¿e kolonia Kocików jest  pi¹tym standardem, co oznacza, ¿e po 8 godzinach od 
ustania opadów  na drogach ma  prawo zalegaã �nieg dopiero w skrajnych przypadkach 
mo¿na od�nie¿aã. Przypomniaù jakie kwoty wydatkowano kiedy od�nie¿ano w porozumieniu 
z Powiatem . Obecnie Gmina ma cztery zestawy do od�nie¿ania i  koparkê , zwróciù uwagê na 
fakt,  ¿e zima siê jeszcze nie zaczêùa , a ju¿ s¹ frustracje prosi wiêc o cierpliwo�ã. 
Soùtys Domanowa Wùadysùaw Wróblewski  
Odniósù  siê do sprawy  opisanej w Tygodniku Regionalnym dotycz¹cej wyciêcia drzewa w 
Domanowie cytuj¹c umieszczon¹ w nim wypowied¿ Wójta Gminy n/t strat jakie z tego tytuùu 
powstaùy. 
Wójt ustosunkowaù siê do wypowiedzi soùtysa po czym poleciù pracownikowi Urzêdu Gminy 
wydrukowaã przepisy n/t  kar stosowanych za wyciêcie drzew bez pozwolenia i dostarczyã 
soùtysom i radnym.  
Szczegóùów dyskusji na ten temat nie mo¿na opisaã  w protokole z powodu zùej akustyki 
panuj¹ce w Domu Kultury w Marciszowie w , którym odbywaùy siê obrady sesji. 
Ad.11. 
Zamkniêcie obrad sesji. 
W zwi¹zku z wyczerpaniem  porz¹dku obrad sesji Przewodnicz¹cy Rady Gminy dokonaù jej 
zamkniêcia. 
 
Protokoùowaùa                                                                              Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
Gra¿yna Dudczyk                                                                             Henryk Mazur 
Insp.d/s Rady Gminy  
 
 


